Dead Sea

Also known as Eastern Sea, Lake of Asphalt, Salt Sea, “Sea of Sodom and Gomorrah,” Sea of the Arabah, Sea of the Devil, “Sea of the Plain,” Stinking Lake.
Names of the Sea 

Known in the Bible as the "Salt Sea" or the "Sea of the Arabah," this inland body of water is appropriately named because its high mineral content allows nothing to live in its waters.  Other post-biblical names for the Dead Sea include the "Sea of Sodom," the "Sea of Lot," the "Sea of Asphalt" and the "Stinking Sea."  In the Crusader period, it was sometimes called the "Devil's Sea."  All of these names reflect something of the nature of this lake.
Biblical Period

The Dead Sea, unlike the Sea of Galilee to the north, does not figure prominently in the biblical narratives.  Its most important role was as a barrier, blocking traffic to Judah from the east.  An advancing army of Ammonites and Moabites apparently crossed a shallow part of the Dead Sea on their way to attack King Jehoshaphat.  Ezekiel has prophesied that one day the Dead Sea will be fresh water and fishermen will spread their nets along the shore.
Lowest Point 

The Dead Sea is located in the Syro-African Rift, a 4000-mile fault line in the earth's crust.  The lowest point of dry land on earth is the shoreline of the Dead Sea at 1300 feet below sea level.  That the lake is at the lowest point means that water does not drain from this lake.  Daily 7 million tons of water evaporate but the minerals remain, causing the salt content to increase.  Figures for the Dead Sea's salinity today range from 26-35%.  

Mineral-Rich 

Nearly ten times as salty as the world's oceans and twice as saline as the Great Salt Lake in Utah, the Dead Sea is rich with minerals.  The Dead Sea Works company on the southwest side of the lake employs 1600 people around the clock to harvest the valuable minerals from the water.  Potash is the most valuable of those extracted today and is used in the manufacture of fertilizer.  
Healthy Water

The unique concentration of the Dead Sea waters has long been known to have medicinal value.  Aristotle, Queen of Sheba, King Solomon and Cleopatra were all familiar with this and modern doctors as well often prescribe patients with skin ailments to soak in the waters of the Dead Sea.  
Мёртвое Море

Также известное как Восточное море, Асфальтовое море, Солёное море, Озеро Садома и Гоморы, Море Арабах, Море Дьявола, Равнинное море, Зловонное озеро.
Названия моря

Из Библии известно как «Солёное Море», или «Море Арабах». Этот внутренний водоём назван подобным образом потому, что его высоко минеральный внутренний состав не позволяет ничему живому обитать в его водах. Другие пост-библейские названия Мёртвого Моря включают: «Содомское море», «Асфальтовое море» и «Зловонное озеро». Во времена Крестовых походов оно иногда называлось «Море Дьявола». Все эти названия отражают природу данного озера. 
Библейский период

Мёртвое море, в отличие от Галилейского моря, расположенного севернее, не достаточно фигурирует в библейских повествованиях. Наиболее важную роль оно играло в качестве барьера, блокирующего движение Иудеев с востока. Продвижение армий Аммоитян и Моавитян по-видимому пересекли мелководную часть Мёртвого моря на пути к атаке короля Иосафата. Иезекииль пророчествовал, что однажды Мёртвое море станет пресным и рыбаки будут раскидывать свои сети вдоль берега.       

Самая низкая точка

Мёртвое море рассположено на Сирийско-Африканском разломе, на 4000 миль вдоль линии разлома в земной коре. Самая низкая точка суши на земле – береговая линия Мёртвого моря в 1300 футов ниже уровня моря. Это означает, что так как озеро находится на самой низкой точке, вода не выходит из него. Ежедневно испаряются 7 миллионов тон воды, но при этом минералы остаются, становясь причиной повышения солёности воды. В настоящее время солённость  Мёртвого моря находися в приделах 26-35%. 
Минеральные богатства

Богато минералами и примерно в десять раз солёней мировых океанов и дважды солёней Великого солёного озера в штате Юта. Компания Деад Си Воркс расположена на юго-восточном берегу озера, в ней круглосуточно работают 1600 человек для того чтобы собрать целебный урожай водных минералов. Калий – самый ценный минерал из нынедобываемых, он используется в производстве удобрений. 
Полезная вода

Уникальный состав вод Мёртвого моря давно известен в целебными медицинскими свойствами. Аристотель, Царица Савская, Король Соломон и Клеопатра об этом хорошо знали, а также современные доктора назначают пациентам с кожными заболеваниями отдых на Мёртвом море. 
